JOB DESCRIPTION

[bookmark: _Hlk110582750][bookmark: _Hlk201663884]Budget/Establishment/Unit:		Collective Training Group – 
Combat Ready Training Centre (Germany) - CTG CRTC (G)

Branch/Department:			Light Aid Detachment (LAD)
												
Location:					Paderborn - Sennelager

Post Title:					Vehicle Mechanic - Level 1 and 2 Maintainer      	

Grade:					A3/6

Responsible to:				Artificer Quartermaster Sergeant (AQMS)

Vetting Requirement:			Cat 4

For regular employment with 	Germany Central


1.	GENERAL

The post incumbent carries out independent assessment, repair, servicing and certification of work in line with equipment-specific legislative and engineering-specific policy direction for all aspects of automotive systems repair and maintenance in order to meet LAD/Unit production-driven outputs. 

Responsibilities include:

a. Day to day management and facilitation of delegated work outputs.
b. Responsible for adherence to SHEF compliance within all areas of section facilities and activities.
c. Undertaking of work tasks for which the post incumbent is deemed to be Suitably Qualified and Experienced. 
d. Work in conjunction with military workforce in order to achieve synergetic enhancement of section output capacity and capabilities.
e. Maintain currency with in-service Engineering Standards related policy and doctrine in order to assist the organisation in remaining relevant and compliant. (Publications and mentoring available through employer).
f. Support and retain working practices which are progressive in the development and pursuit of engineering and safety excellence.

2.	MAIN DUTIES

a. Responsible for aligning personal work activities to contribute in meeting defined work timings and equipment priorities as directed by Workshop management.  
b. Conduct repair estimates and assessments of Equipment Automotive system integrity, functionality and faults in line with in-service policy and equipment-specific publications and engineering standards. Sentence equipment automotive system integrity in accordance with engineering legislative policy and direction.
c. Conduct detailed fault diagnosis, repairs, servicing (level 1 and 2) and authorised modifications to vehicle systems, to the prescribed engineering standards in order to meet defined certified repair outcomes.
d. Ensure any equipment in your charge is correctly controlled and accounted for at all times.
e. Report cases of incorrect/unsatisfactory repairs and trends to the Line Manager (LM).
f. Responsible for the inventory management of vehicle spares and tooling required to achieve section production outputs.
g. The maintenance of all work output-associated paperwork and documentation (both hard copy and electronic MIS).
h. Escalate repair tasks beyond the capability, resource or competence of qualification to the Section Lead.  
i. Ensure safe systems of work in relation to the management and use of tooling, lifting and recovery equipment, COSHH, electrical items and section repair practices. 
j. Work interdependently with other members of staff in the completion of tasks as directed. 
k. Maintain working practices which are in compliance with Engineering Management Systems (EMS) and Unit Equipment Care Directive (UECD). (Publications and mentoring available through employer).
l. Conduct all work activity aligned to the safety boundaries contained within organisational Risk Assessments. (Publications and training available through employer).
m. Ensure Engineering Hygiene, security, accountancy and safety of working environment.
n. Highlight any area of section facilities, tooling, equipment, processes and production outputs which are not maintained in accordance with the necessary Engineering Standards and in-service policy. 
o. Responsible for the management and correct functional use of tooling; ensuring correct work conditions and pre and post checks of use. Any aspects of non-conformance are to be identified to the departmental lead.
p. Promote a change dynamic and inclusive work culture to achieve betterment of engineering, safety and engagement through education and initiative.

3.	OTHER DUTIES

a. Security related to working areas. 
b. At the request of the employer attend courses (that may include travel to the UK) which are necessary to improve professional skills.
c. Is required to deputise for other personnel during their absence as directed by the employer. 
d. Carry out any other reasonable duties within the scope of the employer’s right of directive.

4.	DRIVING OF DUTY VEHICLES

The post incumbent will be required to drive vehicles as part of the testing procedure.

5.	OVERTIME / WORK ON SUNDAYS AND/OR PUBLIC HOLIDAYS

a. Must work overtime on request of the employer.
b. Must work on any day of the week and Public Holidays on request of the employer.


6.	SHIFT WORK / ROTATING SHIFT WORK

Shift work or rotating shift work is not a feature of the employment.

7.	ON-CALL DUTIES

On-call duties are not a feature of the employment. 

8.	MEDICAL

A medical examination is not a prerequisite for this employment. However, employees must undergo medical examinations in accordance with Health and Safety at Work provisions or other relevant provisions as necessary.

9.	REQUIRED PROFESSIONAL QUALIFICATIONS/EXPERIENCE

a. Essential: – equivalent alternatives will be considered

· Qualified vehicle mechanic with work-based theoretical, practical and diagnostic experience. 
· Experience of engineering systems diagnosis, repair and inspection against established regimes / books of reference.
· Involvement in development and betterment of workshop management processes and procedures.
· Ability to interpret technical literature.
· Ability to work in written and spoken English – B1 level of the Common European Framework of References for Languages (CEFR), or equivalent. 
· Physical fitness, i.e. the postholder may be required to mount and dismount armoured vehicles safely and without assistance. 
· Class B driving licence.

b. Other competencies

· Ability to work within designated role without supervision.

c. Desirable

· [bookmark: _Hlk112759189]Professional accreditation at Eng Tech level (or equivalent). 
· Previous experience in workshop management, production control and assurance. 
· Working capability on IT systems.
· Experience in operating production management MIS software.
· Class C+E driving licence.

10.	HEALTH AND SAFETY AT WORK

The post incumbent is obliged to take care of their own safety and health at their place of work within their ability and in accordance with the instructions and orders of the employer. 

Furthermore, the post incumbent is also obliged to take care of the safety and health of persons, who are affected by their actions or omissions at work. Within the frame of these rules the post incumbent is especially required to use machinery, equipment, tools, working substances, working materials, transport aids and any other working aids as well as protective equipment and the issued personal protective equipment in accordance with the requirements.
The post incumbent is to report any direct and considerable danger to health and safety as well as failures of the safety systems to the employer or the relevant supervisor without any undue delay.

11.	TRAVEL EXPENSES 

Post incumbents are not entitled to payments for kilometres driven to and from their place of work to residence. If they are required to perform their duties outside the employment agency, they will be entitled to travel claims in accordance with the current regulations.

12.	ORGANISATION CHART

The post incumbent’s position in the organisation is shown below; this may change due to reorganisation or a redeployment and addition to staff.


Commanding Officer Combat Ready Training Centre (Germany)
|
SO2 Equipment Support (SO2 ES)
|
LAD Artificer Quartermaster Sergeant (AQMS)
|
Departmental Section Lead (Production Sergeant)
|
Vehicle Mechanic - Level 1 and 2 Maintainer




						 								
Date						 Signature Employee

























STELLENBESCHREIBUNG

Budget/Abteilung/Einheit:			Collective Training Group –
Combat Ready Training Centre (Germany) – 
CTG CRTC (G)

Abteilung:						Light Aid Detachment (LAD) 
							
Ort:							Paderborn - Sennelager

Stellenbezeichnung:				KFZ-Mechatroniker - Instandhaltung Stufe 1 und 2

Eingruppierung:					A3/6

Verantwortlich gegenüber:			Artificer Quartermaster Sergeant (AQMS)

Sicherheitsüberprüfungsanforderung:	Cat 4

Zur regelmäßigen Beschäftigung bei:	Germany Central


1.	ALLGEMEIN

Der/die Stelleninhaber/in führt unabhängige Beurteilungen, Reparaturen, Wartungen und Zertifizierungen von Arbeiten in Übereinstimmung mit ausrüstungsspezifischen gesetzlichen und technikspezifischen Richtlinien für alle Aspekte der Reparatur und Wartung von Kraftfahrzeugsystemen durch, um die produktionsorientierten Ziele der Einheit / LAD-Abteilung zu erreichen. 

Zuständigkeiten schließen Folgendes ein:

a. Tägliche Arbeitsplanung und Durchführen der delegierten Arbeitsleistungen. 
b. Verantwortlich für die Einhaltung der Sicherheits-, Gesundheits-, Umwelt- und Brandschutzbestimmungen in allen Bereichen der Werkstatteinrichtungen und Werkstattaktivitäten.
c. Durchführung von Arbeitsaufgaben, für die der/die Stelleninhaber/in entsprechend qualifiziert und erfahren ist.
d. Zusammenarbeit mit den militärischen Mitarbeitern, um eine synergetische Verbesserung der Produktionskapazität und -fähigkeit der Abteilung zu erzielen.
e. Aufrechterhalten des Wissensstands über Richtlinien und Vorschriften hinsichtlich der organisatorischen technischen Standards, um sicherzustellen, dass die Organisation aktuell und vorschriftsgemäß agiert (entsprechende Veröffentlichungen und Mentoring werden vom Arbeitgeber zur Verfügung gestellt). 
f. Unterstützung und Beibehalten von Arbeitspraktiken, die bei der Entwicklung und dem Streben nach herausragender Technik und Sicherheit fortschrittlich sind.

2.	HAUPTAUFGABEN

a. Anpassen der persönlichen Arbeitsaktivitäten, um dazu beizutragen, die von der Werkstattleitung festgelegten Zeitpläne und Ausrüstungsprioritäten einzuhalten. 
b. Durchführen der Diagnostik und Bewertungen der Integrität, Funktionalität und Fehler des Fahrzeugsystems der Ausrüstung gemäß den organisatorischen Richtlinien und den ausrüstungsspezifischen Veröffentlichungen und technischen Standards. Beurteilen der Integrität des Fahrzeugsystems der Ausrüstung gemäß den Richtlinien und Anweisungen der technischen Gesetzgebung.
c. Durchführen detaillierter Fehlerdiagnostik, Reparaturen, Instandhaltungen (Stufe 1 und 2) und zugelassenen Änderungen an Fahrzeugsystemen gemäß den vorgeschriebenen technischen Standards, um festgelegte zertifizierte Reparaturergebnisse zu erzielen.
d. Sicherstellen, dass die Ihnen anvertrauten Ausrüstungsgegenstände jederzeit ordnungsgemäß kontrolliert und nachgewiesen werden. 
e. Melden von Fällen von fehlerhaften/unzureichenden Reparaturen und Entwicklungen an den direkten Vorgesetzten.
f. Zuständig für die Bestandsverwaltung von Fahrzeugersatzteilen und Werkzeugen, die zur Erreichung der Produktionsleistung der Werkstatt erforderlich sind.
g. Führen aller Unterlagen und Dokumente im Zusammenhang mit der Produktionsleistung der Werkstatt (sowohl in Papierform als auch im elektronischen Management-Informations-sytem).
h. Weiterleiten von Reparaturaufgaben, die über die Fähigkeiten, Ressourcen oder Kompetenzen der Qualifikation hinausgehen, an den/die Leiter*in des Werkstatt-bereichs. 
i. Gewährleistung sicherer Arbeitssysteme in Bezug auf den Umgang mit und die Verwendung von Werkzeugen, Hebe- und Abschleppausrüstung, gesundheitsgefährdenden Stoffen, elektrischen Geräten und Reparaturverfahren der Abteilung. 
j. Zusammenarbeit mit anderen Mitarbeitern bei der Durchführung von Aufgaben, wie angewiesen.
k. Einhalten der Arbeitspraktiken gemäß dem LRF(S) Engineering Management System (EMS) und der LRF(S) Unit Equipment Care Directive (UECD) in der Abteilung. (Publikationen sowie Mentoring werden vom Arbeitgeber gestellt).
l. Durchführung aller Arbeiten gemäß den in den Risikobewertungen der Organisation enthaltenen Sicherheitsgrenzen. (Publikationen und Schulungen werden vom Arbeitgeber gestellt). 
m. Gewährleistung der technischen Hygiene, der Sicherheit, der Buchführung und der Sicherheit der Arbeitsumgebung. 
n. Alle Bereiche der Werkstatteinrichtungen, Werkzeuge, Ausrüstungen, Prozesse und Produktionsergebnisse hervorheben, die nicht den erforderlichen technischen Standards und den Organisationsrichtlinien entsprechen.
o. Zuständig für die Verwaltung und die sachgemäße Funktionsfähigkeit von Werkzeugen, Sicherstellen der korrekten Arbeitsbedingungen und der Vor- und Nachkontrolle des Gebrauchs. Alle Aspekte der Nichteinhaltung sind dem Werkstattbereichsleiter zu melden. 
p. [bookmark: _Hlk112402596]Förderung einer Änderungsdynamik und einer integrativen Arbeitskultur zur Verbesserung der Technik, der Sicherheit und des Engagements durch Wissensver-mittlung und Initiative. 

3.	NEBENTÄTIGKEITEN

a. Sicherheit im Zusammenhang mit den Arbeitsbereichen.
b. Nach Aufforderung des Arbeitgebers Teilnahme an notwendigen Kursen / Weiterbildungsmaßnahmen zur Verbesserung der beruflichen Fähigkeiten (einschließlich Dienstreisen in das Vereinigte Königreich). 
c. Übernimmt die Vertretung für andere Mitarbeiter in Abwesenheitszeiten, wie vom Arbeitgeber angewiesen. 
d. Verrichtung anderer Tätigkeiten im Rahmen des Direktionsrechts des Arbeitgebers. 
4.	FAHREN VON DIENSTFAHRZEUGEN

Der/die Stelleninhaber/in muss zur Ausführung der Testverfahren Fahrzeuge fahren. 

5.	MEHRARBEIT / ARBEIT AN SONN- UND FEIERTAGEN

a. Muss auf Anweisung des Arbeitsgebers Mehrarbeit leisten.
b. Arbeitet auf Aufforderung des Arbeitgebers an jedem Tag in der Woche sowie an Feiertagen.

6.	SCHICHTARBEIT / WECHSELSCHICHT

Schicht- bzw. Wechselschichtarbeit ist kein Merkmal der Beschäftigung.

7.	RUFBEREITSCHAFT

Rufbereitschaft ist kein Merkmal der Beschäftigung.

8.	ÄRZTLICHE UNTERSUCHUNG

Eine ärztliche Untersuchung ist im Hinblick auf diese Stelle nicht erforderlich. Er/sie muss sich gegebenenfalls ärztlichen Untersuchungen gemäß den Arbeitssicherheitsvorschriften oder anderen relevanten Vorschriften unterziehen. 

9.	ERFORDERLICHE BERUFLICHE QUALIFIKATIONEN / ERFAHRUNG

a. Notwendig: - gleichwertige alternative Qualifikationen werden in Betracht gezogen

· [bookmark: _Hlk112758954]Qualifikation als KFZ-Mechatroniker mit berufsbezogener theoretischer, praktischer und diagnostischer Erfahrung.
· Erfahrung in der Diagnostik, Reparatur und Inspektion von technischen Systemen anhand vorgegebener Verfahren / Referenzhandbücher. 
· Beteiligung an der Entwicklung und Verbesserung von Werkstattmanagement - Abläufen und -Verfahren. 
· Fähigkeit zur Interpretation von Fachliteratur. 
· Beherrschung der englischen Sprache in Wort und Schrift – Level B1 des Gemeinsamen Europäischen Referenzrahmen für Sprachen, oder gleichwertig.
· Körperliche Fitness, d.h. der/die Stelleninhaber/in muss in der Lage sein, ohne Hilfe auf Panzerfahrzeuge zu steigen und abzusteigen.
· Fahrerlaubnis der Klasse B.

b. Weitere Kompetenzen:

· Fähigkeit, in der zugewiesenen Funktion unbeaufsichtigt zu arbeiten.

c. Wünschenswert:

· Eng Tech Qualifikation oder gleichwertig. 
· [bookmark: _Hlk112759362]Vorherige Erfahrung in der Werkstattleitung, der Produktionskontrolle und in der Einhaltung technischer Vorschriften. 
· Fähigkeit zur Arbeit mit IT-Systemen.
· Erfahrung in der Nutzung von MIS-Software für das Produktionsmanagement.
· Fahrerlaubnis der Klasse C+E.


10.	GESUNDHEIT UND SICHERHEIT AM ARBEITSPLATZ

Der/die Stelleninhaber/in ist verpflichtet, nach seinen/ihren Möglichkeiten sowie gemäß der Unterweisung und Weisung des Arbeitgebers für seine/ihre Sicherheit und Gesundheit bei der Arbeit Sorge zu tragen.
Ferner ist er/sie verpflichtet, für die Sicherheit und Gesundheit der Personen zu sorgen, die von seinen/ihren Handlungen oder Unterlassungen betroffen sind. Im Rahmen der vorgenannten Vorschriften hat er/sie insbesondere Maschinen, Ausrüstungsgegenstände, Werkzeuge, Arbeitsstoffe, Arbeitsmaterialien, Transporthilfen und sonstige Arbeitsmittel sowie Schutzvor-richtungen und die ihm/ihr zur Verfügung gestellte persönliche Schutzausrüstung bestimmungsgemäß zu verwenden.
Er/sie hat dem Arbeitgeber oder dem zuständigen Vorgesetzten jede von ihm festgestellte unmittelbare erhebliche Gefahr für die Sicherheit und Gesundheit sowie jeden an den Schutzsystemen festgestellten Defekt unverzüglich zu melden.

11.	REISEKOSTEN

Der/die Beschäftigte hat keinen Anspruch auf Fahrtkostenerstattung für Fahrten zwischen dem Wohn- und Arbeitsort. Sollte der/die Beschäftigte seine/ihre Tätigkeiten außerhalb der Dienststelle verrichten müssen, so hat er/sie gemäß den gegenwärtig gültigen Bestimmungen Anspruch auf Reisekostenerstattung.

12.	ORGANISATIONSDIAGRAMM

Der Platz des Stelleninhabers/der Stelleninhaberin innerhalb der Organisation ist in der nachstehenden graphischen Darstellung ausgewiesen, kann sich jedoch aufgrund von Reorganisationsmaßnahmen, einer Umsetzung oder der Schaffung zusätzlicher Stellen ändern.
Commanding Officer Combat Ready Training Centre (Germany) 
|
SO2 Equipment Support (SO2 ES)
|
LAD Artificer Quartermaster Sergeant
|
Departmental Section Lead (Production Sergeant)
| 
KFZ-Mechatroniker



															
Datum					Unterschrift Beschäftigte/r
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